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Od roku 2012 se změní financování VŠ, špatné školy možná
zaniknou

Praha 15. prosince (ČTK)
Od roku 2012 by se mělo zásadně změnit financování vysokých škol, více se zohlední kvalitní výzkum nebo uplatnitelnost
absolventů na trhu práce. Novinářům to dnes řekl náměstek ministra školství pro vysoké školy Jan Koucký s tím, že v
případě některých škol to může znamenat utlumení výuky nebo zánik. Na tomto opatření se prý s rektory dohodli proto,
aby ochránili dobré školy, rozpočet univerzit totiž od roku 2007 setrvale klesá. Zatímco v roce 2007 dostávaly vysoké
školy na jednoho studenta 72.000 korun ročně, v příštím roce to bude už jen 65.000.
"S vysokými školami dohadujeme takzvané limity počtu studentů, které my budeme jako stát platit. Oni mohou vzít víc,
ale stát jim je nebude platit. Ale důležité je, že ty limity budou stanovovány podle kvalitativních ukazatelů," vysvětlil
Koucký.
Zatímco nyní jsou školy placeny podle počtu studentů, v budoucnu by se mělo zohlednit třeba to, jak absolventi hodnotí
přínos studia na dané škole a jak se jim podařilo uchytit na trhu práce. Sledovány budou také počty zahraničních
studijních pobytů nebo kolikrát byly vědecké výsledky dané školy citovány v mezinárodních periodikách.
Škola, která v těchto ukazatelích neprokáže dobré výsledky, dostane výrazně méně peněz. "To pochopitelně povede k
tomu, že ta mapa vysokých škol se velmi změní, možná některé školy zaniknou, nebo se sloučí s jinými," konstatoval
náměstek.
Ministerstvo k těmto opatřením přistoupilo kromě klesajícího rozpočtu také proto, že nyní nastupuje na vysoké školy více
než dvě třetiny populačního ročníku, což je neúměrně mnoho. V budoucnu by se také mělo omezit financování škol, které
neprodukují kvalitní absolventy magisterských oborů. V ČR totiž více než 80 procent bakalářů pokračuje v návazném
magisterském studiu, což je oproti světu také příliš mnoho. Postupně by tak mělo přecházet na vyšší univerzitní stupeň
jen 50 procent bakalářů.
Rozpočet vysokých škol klesne v příštím roce o více než čtyři procenta oproti letošnímu roku, rektor pražského ČVUT
Václav Havlíček odhadnul, že oproti roku 2007 klesl rozpočet univerzit se započítáním inflace až o pětinu.
"My musíme velmi rychle, a to děláme těmi novými pravidly, postoupit s tou kvalitou tak, abychom ochránili ty kvalitní
školy, aby i ony nemusely jít dolů, protože budou muset propustit učitele a tak dále...ano, o to více to samozřejmě
postihne ty špatné školy," dodal Koucký.
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